

နိုဝင်ဘာလ 15 ရက်၊ 2024

အတိတ်က အခက်အခဲတွေကို ရင်ဆိုင်ဖြတ်ကျော်နိုင်ခဲ့ခြင်းဟာ ယခု အောင်မြင်မှုတွေကို ရယူနိုင်စေဖို့ ခွန်အားတစ်ရပ်ဖြစ်စေခဲ့ကြောင်း ပြောကြားလာတဲ့ နာမည်ကျော် အထင်ကရ အားကစားသမား

အသက် 17 နှစ်အရွယ်မှာပင် Najee Smothers သည် အခက်အခဲများအား ရင်ဆိုင်ဖြတ်ကျော်နိုင်ခြင်း၏ အနှစ်သာရ အဓိပ္ပာယ်အား သိရှိနားလည်ခဲ့ပေသည်။ ကျောရိုးချို့ယွင်းရောဂါဖြင့် မွေးဖွားလာခဲ့သည့် Najee သည် ၎င်း၏ လမ်းကြောင်းပေါ်၌ စိန်ခေါ်မှုအခက်အခဲများ မည်သို့ပင်ရှိနေပါစေ ၎င်း၏ အိမ်မက်အား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်သွားဖို့ရန် အစဉ် စိတ်ဆုံးဖြတ်ချက် ခိုင်မာခဲ့သူ ဖြစ်သည်။ ၎င်း၏ ရောဂါအခြေအနေကြောင့်သော်လည်းကောင်း အသက် ကိုးနှစ်အရွယ်၌ ခြေထောက်တစ်ဖက်အား ဖြတ်တောက်ခဲ့ရသည့်အတွက်ကြောင့် သော်လည်းကောင်း အဆိုပါ အခြေအနေများသည် ၎င်းအား အကောင်းဆုံး အားကစားသမားတစ်ဦး ဖြစ်လာစေဖို့—ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်း အသိအမှတ်ပြုခံရပြီး၊ ချီးကျူးဂုဏ်ပြုခံရသည့် အထင်ကရပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဖြစ်လာစေဖို့ ခရီးစဉ်အား အဟန့်အတား မပြုနိုင်ခဲ့ပေ။

ပြီးခဲ့သည့် အောက်တိုဘာလတွင် DeKalb Silver Streaks ဘီးတပ်ကုလားထိုင် ဘတ်စကတ်ဘောအဖွဲ့၏ ထူးချွန်သော အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်သည့် Najee သည် Atlanta တွင် ကျင်းပသည့် ခြောက်ကြိမ်မြောက် နှစ်စဉ် အပန်းဖြေအနားယူမှုနှင့် ပညာရေးပိုင်းဆိုင်ရာ အလိုက်သင့်ပြင်ဆင်ထားသည့် အားကစား အစီအစဉ် (ASPIRE) ဆုချီးမြှင့်မှု အတွင်း အလုံးစုံသော အားကစားလိဂ်ဆိုင်ရာ တန်ဖိုးအရှိဆုံးသော ကစားသမားဆုအား ချီးမြှင့်ခံခဲ့ရသည်။ American Association of Adapted Sports Programs, Inc. (အလိုက်သင့်ပြင်ဆင်ထားသော အားကစား အစီအစဉ်များဆိုင်ရာ အမေရိကန် အစည်းအရုံး အင်ကော်ပိုရေးရှင်း၊ AAASP) မှ စီစဉ်ကျင်းပသည့် ASPIRE ဆုများသည် နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းမှ အလိုက်သင့်ပြင်ဆင်ထားသော အားကစားများနှင့်ပတ်သက်၍ သိသာထင်ရှားသော ထည့်ဝင်ဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် အဖွဲ့အစည်းများတို့အား အသိအမှတ်ပြုသည့်ဆု ဖြစ်သည်။

“ဒီလိုဆုချီးမြှင့်ခံရတဲ့အပေါ် ဝမ်းသာမိပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကျွန်တော့်ကို လူတိုင်းက တွေ့ မြင်ပြီး အသိအမှတ်ပြုလာကြတယ်လို့ ခံစားရလို့ပါ။” ဟု Najee မှ ဆိုသည်။ “ဒီလိုဆုရရှိခဲ့တာဟာ ကျွန်တော့်အတွက်တော့ တကယ်ကို အဓိပ္ပာယ်အများကြီး ရှိပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကျွန်တော်တို့အပေါ် [AAASP က] တကယ်ကို ဂရုစိုက်ကြောင်း၊ ပြီးတော့ ကျွန်တော်တို့ လုပ်ဆောင်နိုင်တာကို သူတို့ သိရှိနားလည်ကြောင်း ဖော်ပြနေသလိုပါပဲ။”

ဤသည်မှာ Najee ၏ အရည်အချင်းအား အသိအမှတ်ပြုခံရသည့် ပထမဆုံးသော အကြိမ် မဟုတ်ပါ။ စင်စစ် ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က ၎င်းသည် AdaptED Sports League (အလိုက်သင့်ပြင်ဆင်ထားသည့် အားကစားလိဂ်ပြိုင်ပွဲ) တွင် 2023 ASPIRE ၏ တစ်နှစ်တာ အကောင်းဆုံးသော အမျိုးသား အားကစားသမားဆုအား ရရှိခဲ့သည်။

၎င်း၏ အားကစားသမားဘဝ ခရီးစဉ်သည် ၎င်း အသက် ခြောက်နှစ်အရွယ်၌ ၎င်း၏ မယုံနိုင်လောက်ဖွယ်သော အမြန်နှုန်းအား တစ်စုံတစ်ဦးမှ သတိပြုမိပြီး၊ ၎င်းအား DeKalb Silver Streaks ၏ ဘီးတပ်ကုလားထိုင် ဘတ်စကတ်ဘောအဖွဲ့ ၌ ပါဝင်ဖို့ရန် တိုက်တွန်းအားပေးရာမှ စတင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ အဆိုပါအဖွဲ့သည် DeKalb ကောင်တီကျောင်းခရိုင်၏ အလိုက်သင့်ပြင်ဆင်ထားသော အားကစားဆိုင်ရာ အစီအစဉ်၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း ဖြစ်သည်။

“ဒီလိုနဲ့ ကျွန်တော် စတင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး၊ အဲ့ဒီအချိန်ကတည်းက ဒီအားကစားကို ချစ်ခင်မြတ်နိုးခဲ့တာပါ” ဟု ၎င်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

Silver Streaks ၏ နည်းပြခေါင်းဆောင် Delton Schoates မှ Najee သည် ခွန်အားတက်ကြွသော ကလေးတစ်ဦးဖြစ်ပြီး၊ ဤအားကစား ချက်ချင်းဆိုသလို နှစ်သက်သွားခဲ့ကြောင်းကို ပြန်ပြောင်းပြောပြခဲ့သည်။

“သူက ဒီအဖွဲ့ရဲ့ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း ဖြစ်နေတာကို နှစ်သက်မြတ်နိုးပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နဲ့အတူ ဆော့ကစားခဲ့တဲ့ အဖွဲ့တွေတော်တော်များများဟာ ကစားကွင်းထဲမှာ ဟိုရန်ဒီပြေးလုပ်နေတဲ့ ဒီချစ်စရာကလေးငယ်ကို ချစ်ခင်မြတ်နိုးခဲ့ကြပါတယ်။” ဟု နည်းပြ Schoates မှ ဆိုသည်။ “တစ်ခါတစ်လေမှာဆိုရင် သူက သူ့ရဲ့ အားကစားအင်ဂျင်နီယာကို နောက်ပြန် ဝတ်ထားတတ်တယ်။ အဲ့ဒါဟာ သူ့ရဲ့ အမှတ်အသားတစ်ခုလို ဖြစ်လာခဲ့တယ်။”

လက်ထောက်နည်းပြဖြစ်သည့် Everette Schoates မှလည်း Najee ၏ သင်ယူနိုင်စွမ်းနှင့် ခေါင်းဆောင်နိုင်စွမ်းတို့အား ချီးကျူးခဲ့သည်။

“သူက အမြဲတမ်းဆိုသလို သင်ယူလေ့လာဖို့ ဆန္ဒရှိတယ်၊ ပြီးတော့ သူ မကြိုးစားကြည့်တဲ့အရာ ဘာတစ်ခုမှ မရှိဘူး” ဟု ဆိုသည်။
“Najee ဟာ အားကစားသမား-နည်းပြတစ်ဦးအဖြစ် ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခဲ့သူပါ။ သူဟာ အသင်းကို နည်းပြနိုင်တယ်၊ အသင်းကို စီမံကိုင်တွယ်နိုင်တယ်၊ အနားယူဖို့ အချိန်သတ်မှတ်ပေးနိုင်တယ်၊ ကစားပွဲအကြောင်း နားလည်တယ်၊ ပြီးတော့ ကစားပွဲတစ်ခုစီရဲ့ စည်းမျဉ်းတွေအကြောင်း သိကျွမ်းနားလည်တယ်။”

အသက် ကိုးနှစ်အရွယ်၌ ၎င်း၏ ဘယ်ဘက်ခြေထောက်မှ လောင်ကျွမ်းဒဏ်ရာသည် ရောဂါပိုးဝင်ခဲ့ပြီး၊ ၎င်း၏ ခြေထောက် အောက်ပိုင်းတစ်ဝက်အား ဖြတ်တောက်ပစ်ဖို့ရန် ဖြစ်လာချိန်တွင် Najee မှ ဤအခက်အခဲသည် ၎င်းအား နောက်ပြန်လဲကျစေသည့် အတားအဆီး မဖြစ်စေဖို့ရန် ခိုင်မာစွာ ငြင်းဆန်ခဲ့သည်။ ထိုအစား ၎င်းသည် ၎င်း၏ အားကစား လေ့လာလိုက်စားမှုကို ရှေ့တိုး၊ ဖြန့်ကျက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး၊ ဘီးတပ်ကုလားထိုင် ဘတ်စကတ်ဘော၊ ဘီးတပ်ကုလားထိုင် ဘောလုံးအားကစား၊ ဘီးတပ်ကုလားထိုင် လက်ကိုင်ဘောလုံး နှင့် ဘီးတပ်ကုလားထိုင် ပြေးခုန်ပစ် အားကစားများတို့တွင် ပါဝင်လျက် စွယ်စုံရ အားကစားသမားတစ်ဦး ဖြစ်လာခဲ့သည်။

ဘီးတပ်ကုလားထိုင် လက်ကိုင်ဘောလုံး အားကစားတွင် တမူထူးချွန်သော ၎င်း၏ဆောင်ရွက်ချက်များသည် USA နိုင်ငံတော်အဆင့် ဘီးတပ်ကုလားထိုင် လက်ကိုင်ဘောလုံးအဖွဲ့ ချုပ်၏ အာရုံကို ဖမ်းစားရယူနိုင်စေခဲ့သည်။ အစမ်းပါဝင်ကြည့်ဖို့ရန် ဖိတ်ကြားခံရရာမှ Najee သည် အဖွဲ့ဝင် 10 ဦး ပါဝင်သော အဖွဲ့အတွင်း ပါဝင်နိုင်ခဲ့ပြီး၊ အဖွဲ့ထဲတွင် အသက်အငယ်ဆုံးသော အားကစားသမားတစ်ဦး ဖြစ်လာခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလတွင် ၎င်းသည် ၎င်း၏အဖွဲ့ နှင့်အတူ [နိုင်ငံတကာ လက်ကိုင်ဘောလုံး ဖက်ဒရေးရှင်း \(IHF\) ၏ ဘီးတပ်ကုလားထိုင် လက်ကိုင်ဘောလုံး ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဆု](#) တွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ရန် အီဂျစ်သို့ သွားရောက်ခဲ့သည်။ Najee နှင့် သူ၏အဖွဲ့သည် ငွေတံဆိပ်ဆုနှင့်အတူ အိမ်ပြန်လာနိုင်ခဲ့ပြီး—၎င်းသည် နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အတွက် ပထမဆုံးသောဆု ဖြစ်သည်။

“ကျွန်တော် ဘေးထိုင်နေချိန်မှာ ကျွန်တော့်ရဲ့ အဖွဲ့ကို အကူအညီပေးပြီး၊ သူတို့ကို အားပေးခဲ့တာ တကယ်ကို ပျော်ဖို့ကောင်းခဲ့ပါတယ်။” ဟု ၎င်းမှ ဆိုသည်။

Gwinnett ကောင်တီရှိ Grayson အထက်တန်းကျောင်းမှ ဂျူနီယာကျောင်းသားတစ်ဦးဖြစ်သည့် Najee သည် ကောလိပ်သို့ တက်ရောက်ပြီး၊ ၎င်း၏ အားကစားသမားဘဝ သက်မွေးဝမ်းကျောင်းအား ဆက်လက် ရည်စူးဆောင်ရွက်သွားဖို့ရန် ရည်ရွယ်ထားသည်။ ၎င်းသည် Auburn တက္ကသိုလ်၊ Alabama တက္ကသိုလ် နှင့် Wisconsin-Whitewater တက္ကသိုလ်တို့အား ထည့်သွင်းစဉ်းစားလျက် ရှိသည်။ ကောလိပ်ကျောင်းတက်ရောက်ပြီးနောက်ပိုင်းတွင်မူ U.S. ၏ အမျိုးသား ဘီးတပ်ကုလားထိုင် ဘတ်စကတ်ဘောအဖွဲ့တွင် ပါဝင်ရန် ကြိုးပမ်းကြည့်၍ နိုင်ငံတော်အဆင့် လက်ကိုင်ဘောလုံးအဖွဲ့အတွက် ဆက်လက် ဆော့ကစားသွားဖို့ရန် ရည်စူးထားသည်။

Najee မှ သူ၏ ဤသို့အောင်မြင်စွမ်းဆောင်နိုင်မှုများသည် အလားတူ အခက်အခဲများ ရင်ဆိုင်နေရသူများအတွက် စိတ်ခွန်အားတက်ကြွဖွယ်ရာ ဖြစ်စေဖို့ရန် မျှော်လင့်မိကြောင်း ထုတ်ဖော်ဖွင့်ဟခဲ့သည်။

“သင် တစ်စုံတစ်ခုကို မလုပ်နိုင်ဘူးလို့ တစ်ဦးတစ်ယောက်က ပြောလာတာကို လက်မခံပါနဲ့။” ဟု ၎င်းမှ ဆိုသည်။ “ကြိုးစားကြည့်ပါ၊ အရုံးမပေးပါနဲ့။”

အများထက်သာလွန်သည့် စိတ်ဆုံးဖြတ်ချက်ခိုင်မာမှုနှင့် စိတ်ဓာတ်ခွန်အားတို့နှင့်အတူ Najee Smothers သည် အတိတ်မှ အခက်အခဲ၊ အတားအဆီးများကို ရင်ဆိုင်ဖြတ်ကျော်နိုင်ခဲ့ရုံမက—အခြားသူများကိုလည်း ထိုသို့ လုပ်ဆောင်နိုင်ဖို့ရန် စိတ်ဓာတ်ခွန်အားပေးနိုင်ခဲ့ပြီး၊ မည်သည့် အိမ်မက်မျှ အလှမ်းမဝေးကြောင်းကို သက်သေပြသနိုင်ခဲ့သည်။